
Protokół Nr XVII / 08
z sesji Rady Powiatu w Kielcach w dniu 17 grudnia 2008 roku, 

w sali konferencyjnej Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego w Kielcach,
od godz. 10.00 do 13.00

 
Do pkt 1
Otwarcie sesji

Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Lato
Otworzył obrady, przywitał radnych i wszystkich uczestników sesji.

W obradach udział wzięli:

- Starosta Kielecki –Zenon Janus, 
- Wicestarosta Kielecki –Marian Ferdek, 
- Członek Zarządu Powiatu -Ryszard Barwinek, 
- Członek Zarządu Powiatu – Bogdan Gierada, 
-Członek Zarządu Powiatu – Szymon Jarzyna, 
- Sekretarz Powiatu – Barbara Piwnik, 
- Skarbnik Powiatu - Maria Klusek, 
- przedstawiciele komórek organizacyjnych Starostwa Powiatowego,    

oraz goście zaproszeni : 
− Burmistrzowie i Wójtowie z terenu Powiatu Kieleckiego.

Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Lato
Przywitał Komendanta Hufca Kielce Podharcmistrz p. Agnieszkę Mańko, która 
przybyła wraz harcerzami by przedstawić świąteczny program artystyczny radnym 
Rady Powiatu. 
Następnie harcerze przekazali betlejemskie światełko pokoju Przewodniczącemu 
Rady Powiatu i Staroście Kieleckiemu oraz dokonali nadania honorowego 
odznaczenia Ruchu Przyjaciół Harcerstwa Staroście Kieleckiemu. 

Do pkt 2
Stwierdzenie qworum

Quorum w dniu 17 grudnia 2008 r. wyniosło 28 radnych. Lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu.

Radny nieobecny usprawiedliwiony: Marek Mazur.

Rada Powiatu stanowi qworum do podejmowania prawomocnych decyzji.



Do pkt 3
Przyjęcie porządku sesji

Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Lato zapytał radnych -czy do porzadku obrad 
beda uwagi, poprawki?

Starosta Kielecki –Zenon Janus 
Zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekty uchwał w sprawie:
 -  zmiany uchwały Nr XI/7/08 Rady powiatu w Kielcach z dnia 22 lutego 2008 r. 
     w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Powiatowego Funduszu Gospodarki 
     Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym na 2008 rok,
- zmiany uchwały Nr XIV/72/08 Rady powiatu w Kielcach z dnia  4 września 2008 r. 
   w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Strzelce Opolskie.

Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Lato
Poddał pod głosowanie wniosek Starosty Kieleckieo w sprawie rozszerzenia 
porządku obrad o  w/w projekty uchwał w pkt 8 Podjęcie uchwał  jako ppkt 13 i 14.

Głosowanie:
Za-27
Przeciw-brak
Wstrzymało się-brak

W wyniku głosowaniu porządek obrad został rozszerzony w pkt 8- Podjęcie uchwał, 
o projekty uchwał w podpunkach 13 i 14. 

Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Lato
Przedstawił porządek obrad (po zmianach) i poddał go pod głosowanie:
1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie kworum.
3. Przyjęcie porządku sesji.
4. Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Powiatu w Kielcach z dnia 6 listopada 2008r.
5. Sprawozdanie Starosty Kieleckiego z działalności Zarządu Powiatu za okres   
    między sesjami.
6. Informacja o projektach realizowanych przez Powiat Kielecki z udziałem  
     zewnętrznych środków finansowych w roku 2008.
7. Informacja o zalesieniach prywatnych gruntów porolnych na terenie powiatu 
    kieleckiego w 2008r. i przygotowaniach do zalesień na 2009r. 

1. zmian w budżecie powiatu na 2008 rok,
2. ustalenie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2008,
3. uchwalenie budżetu powiatu na 2009 rok, 



4. przyjęcie regulaminu określającego szczegółowe warunki przyznawania 
dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, mieszkaniowego oraz 
za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania 
nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy dla nauczycieli 
poszczególnych stopni awansu zawodowego zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Powiat Kielecki,

5. zmiany Uchwały Nr XXIII/18/2001 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 29 
czerwca 2001 r. dotyczącej szczegółowych zasad i trybu przyznawania 
Dorocznych Nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, 
upowszechniania i ochrony kultury oraz jej wysokości,

6.  ustalenia opłat za korzystanie z miejsc noclegowych w Powiatowym 
Szkolnym Schronisku Młodzieżowym w Chęcinach,

7. wyrażenia zgody na wartość jednego punktu w złotych dla Powiatowego 
Zarządu Dróg w Kielcach,

8.  ustalenie najniższego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej kategorii 
zaszeregowania dla Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach,

9. wprowadzenie zmian do Statutu Powiatu Kieleckiego, 
10.  zmiany w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach
11.  zmiany w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach,
12.  zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2009 rok.
13.  zmiany uchwały Nr XI/7/08 Rady powiatu w Kielcach z dnia 22 lutego 2008 r. 

w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Powiatowego Funduszu 
Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym na 2008 rok,

14.  zmiany uchwały Nr XIV/72/08 Rady powiatu w Kielcach z dnia  4 września 
2008 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Strzelce 
Opolskie.

 
Głosowanie:
Za-27
Przeciw-brak
Wstrzymało się-brak

W wyniku głosowaniu porządek został przyjęty do realizacji.

Do pkt 4
Przyjęcie protokołu z XVI sesji Rady Powiatu w Kielcach z dnia 6 listopada 2008r.

Przewodniczący Rady Powiatu Tomasz Lato
Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XVI z sesji Rady Powiatu 
z dnia 6 listopada 2008 r.

Głosowanie:
Za- 27



Przeciw-brak
Wstrzymało się-brak

W wyniku głosowania protokół Nr XVI z sesji Rady Powiatu z dnia 6 listopada 
2008r. został przyjęty.

Do pkt 5
Sprawozdanie Starosty Kieleckiego z działalności Zarządu Powiatu za okres między 
sesjami.

Starosta Kielecki Zenon Janus
Przedłożył Radzie sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu za okres między 
sesjami tj. od 6 listopada 2008 r. do 16 grudnia 2008 r. – które stanowi załącznik nr 2 
do protokołu.

Treść wystąpienia zgodna z treścią załączonej informacji. 
Wypowiedzi towarzyszyła prezentacja multimedialna.

Rada przyjęła sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu za okres między 
sesjami. 

Do pkt 6
Informacja o projektach realizowanych przez Powiat Kielecki z udziałem 
zewnętrznych środków finansowych w roku 2008 r. - które stanowi załącznik nr 3  do 
protokołu.

Informacja była omawiana na wszystkich posiedzeniach komisji Rady Powiatu.

Rada przyjęła ww. informację do wiadomości.

Do pkt 7
Informacja o zalesieniach prywatnych gruntów porolnych na terenie powiatu 
kieleckiego w 2008r. i przygotowaniach do zalesień na 2009 r. - które stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu.

Informacja była omawiana na wszystkich posiedzeniach komisji Rady Powiatu.

Rada przyjęła ww. informację do wiadomości.



Do pkt 8
 Podjęcie uchwał w sprawie:

1. zmian w budżecie powiatu na 2008 rok

Skarbnik Powiatu - Maria Klusek
„W odniesieniu  do  materiału  jaki  radni  otrzymali  dodajemy   kwotę  60  tys.  zł. 
na  stronę  dochodową  i  wydatkową.  Otrzymano  dotację  na  funkcjonowanie  fili 
wydziału komunikacji w Bodzentynie.” 

Projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów.

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym  stosowny  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.

Głosowanie
Za - 27
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr XVII/ 95 / 08 w sprawie zmian  w 
budżecie powiatu na 2008 rok – która stanowi załącznik nr  5  do protokołu.

2.  ustalenie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2008,

Projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów.

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym  stosowny  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.

Głosowanie
Za - 27
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr XVII/ 96 / 08 w sprawie ustalenie wykazu 
wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2008– która stanowi 
załącznik nr  6  do protokołu.



3. uchwalenie budżetu powiatu na 2009 rok

Przewodniczący Rady Tomasz Lato 
Zapronował następujące  procedowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu powiatu na 2009 rok. Jako pierwsza głos zabierze Skarbnik Powiatu i 
przedstawi opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej. Później o zabranie głosu 
poproszeni zostaną przewodniczący lub przedstawiciele Klubów Radnych Rady 
Powiatu.  Na zakończenie przewidywane są  wystąpienia indywidualne oraz 
głosowanie.

Skarbnik Powiatu - Maria Klusek 
Przedstawiała opinię RIO - która stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
  
Marian Zarzycki - Klub LiD
„ Projekt uchwały budżetowej  na 2009 rok został głęboko przeanalizowany przez 
wszystkie Komisje. Klub Lewicy najbardziej artykuował  pomoc społeczną. Dobrze 
rozkładają się, wszystkich interesujące inwestycje drogowe. Zadłużenie wynoszące 
ok. 18 %  jest bezpiecznym zadłużeniem. Jako Przewodniczącego Komisji 
Bezpieczeństwa interesował mnie merytoryczny układ dotyczący bezpieczeństwa 
gdzie jest zabezpieczone 40 tys. zł.  Z wyjaśnień na komisjach wynikało, że  pewne 
środki mogą się pojawić i wtedy w zależności od potrzeb  czy też  wskazań przez 
poszczególne służby mundurowe będzie można je uwzględniać. Uznanie dla Zarządu 
za przygotowanie właściwego budżetu  co wynikało z głębokiej analizy i rozmów i 
stawianych pytań przez radnych. Klub Lewicy po przedstawieniu wszystkich swoich 
oczekiwań rekomeduje wysokiej Radzie  i będzie głosował za jego przyjęciem.”

Lidia Grzanka- Klub PO
„ Po wysłuchaniu opini  RIO  Klub PO będzie głosował za przjęciem projektu 
budżetu powiatu na 2009 rok. Budżet zrównoważony, nie ma zagrożenia do 
przekroczenia jakichkolwiek wskaźników, które by negatywnie wpłyneły na 
realizacje budżetu. ”
 
Józef Szczepańczyk -Klub PSL
„ Przy okazji dyskusji nad uchwałą budżetu można powiedzieć to co jest w tym 
budżecie dobre ale i to co  czego on nie spełnia. Funkcjonujemy w uwarunkowaniach 
bardziej chwiejnych niż rok czy dwa lata temu dlatego, że nie spodziewalibyśmy się, 
że sytuacja gospodarcza może mieć taki rozwój z jakim mamy do czynienia. Stąd 
nasz plan dochodów i wydatków na 2009 rok jest obarczony większym stopniem 
niepewności. Z prac w sejmie wynika, że wkrótce nastąpi zmiana ustawy o finansach 
publicznych,  która wymusi pewne działania, zmiany organizacyjne związane np. 
z likwidajcą zakładów budżetowych od stycznia 2010 r. ,  a one  kosztują. Obszerna 
nowelizacja zmiany ustawy o bezrobociu będzie wymuszać nową organizacje pracy  i 
struktury wewnętrznej PUP oraz nakładać rządowe zadania.  Z tego widać Zarząd 
przygotowując projekt budżetu na 2009 r. miał zadanie nie łatwe. Ten budżet 



jednakże zapewnia  realizacje wszystkich zadań obligatoryjnych nałożonych przez 
ustawodawcę  a samorząd powiatowych zapewnia finansowanie zadań realizowanych 
przy pomocy środków zewnetrznych. To warte podkreślenia  dlatego że był 
komunikat, iż w Polsce z ich wykorzystaniem nie jest najlepiej. Jeśli my w budżecie 
zapewniamy nasz wkład  na odpowiednim poziomie to jest gwarancja na to, że 
zadania bedą zrealizowane, sfinansowane i środki unijne wykorzystane nawet 
kosztem zadań, które można odsuną w czasie. Prośba do Zarządu Powiatu aby nie 
poprzestał na tym co jest zapisane w dochodach i wydatkach  aby jak tak w latach 
poprzednich starał się pozyskiwać środki finansowe ze źródeł  zewnatrz  tj.  budżet 
państwa , rezerwy celowe. A także  kontyuował  współpracę  z jednostkami 
gospodarczymi np. z Lasami Państwowymi  czy z niektórymi firmami gdzyż ten 
rodzaj  współpracy zaowoacował kilkoma dobrymi przedsięwzięciami. Zdaniem 
Klubu PSL i Komisji Budżetu środki dodatkowe jakie bedą wygospodarowane i jakie 
będą się zwalniać powinny być przeznaczane na realizacje  zadań na drogach 
powiatowych. To nie tylko duże inwestycje i remonty w dużej skali  ale także to co 
stanowi o lepszej i gorszej jakości drogi a więc pobocza , rowy , zakrzaczenia. 
Powinny byc w miarę równomiernie rozłożone na obszarze całego powiatu . 
Powstaje wrażenie, iż niektóre inwestycje są koncentrowane w jednych gminach a w 
innych  gminach nie, a to rodzi różnego rodzaju komentarze.  Jeżeli pokazuje się 
jakie to pieniądze poszły  na X czy Y gmine  to warto podkreślić, że dzieje się to 
dlatego że jest tam  np. powiatowa szkoła gdzie prowadzona jest modernizacja. 
Klub ten projekt budżetu poprze.”

Stanisław Okólski - Klub PIS
„ Przedmówcy jednoznacznie poparli budżet na 2009 r. podkreślając duże kwoty 
zawarte w nim. Klub PIS nie jest przeciwny budżetowi i nie będzie przeciwko. 
Jednakże chcemy wskazać rezerwy budżetowe -finansowe  ukryte w tym budżecie. 
Te rezerwy będziemy bardzo uważnie śledzić jeżeli chodzi o gospodarność w ich 
wydawaniu. Mam na myśli rezerwy na administarcje publiczną na którą w 2009 r. 
przewidziana jest kwota 23 mln zł.  podczas  gdzie wyjściowa kwota w 2008 r. była 
13 mln. zł. Jest to wzrost bardzo wyraźny. Płace zaplanowane są na poziomie 7 mln. 
795 zł  podczas gdy na rok 2008  były na poziomie 5 mln. zł. Apelujemy do Zarządu 
by  trakować to jako rezerwy, które mogą być uruchomione na zadania w ciągu roku 
nie koniecznie konsumpcyjne. Jeśli chodzi o transport cieszy, że w budżecie 
przewidziane jest 36 mln. zł. na transpport. Ale wydatki bieżące  wzrastają o 2 mln. zł 
w stosunku do roku poprzedniego. Potraktujmy to jako możliwość 
wygospodarowania środków na zadania związane z utrzymaniem dróg. Największa 
rezerwa to jest  kwota 7 mln. zł. przeznaczona na zakup budynku dla starostwa. 
Wiemy z góry, że w 2009 roku nie będzie on kupiony więc jest to rezerwa, bo tak ją 
nazywam. Oczekujemy, że wszystkie uwolnione rezerwy i zwalniające się co roku 
będą kierowane na drogi. 
18 % zadłużenie powiatu a więc możliwość finansowania rezerw jest bardzo duża. 
Skąd więc taka ostrożnośc by drogę Górno-Borków -Chmielnik tak rozwlekać w 
czasie? Skoro są możliwosci finansowe czy nie warto zrobić ją w krótszym okresie 
czasu. To jest przykład pod rozwagę dla Zarządu.



Radni Klubu PIS będzie głosować według własnego uznania.”

Mieczysław Kędzierski - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej
„Zabrakło mi w tym budżecie zapisu odnośnie środków na  wspólną realizację 
budowy hali w Nowej Słupi zgodnie z zawartym porozumieniem Starosty i Wójta 
Gminy Nowa Słupia z dnia 14 sierpnia 2008r. Na tak stawiane pytanie Skarbnik 
odpowiedziała, iż Gmina Nowa Słupia nie wywiązuje się ze zobowiązań zawartych 
w porozumieniu tzn. nie przedstawiła do 15 listopada br. projektu budżetu gdzie ta 
inwestycja byłaby ujęta. Być może do dziś coś się zmieniło. W związku z tym, że nie 
ma tego zadania uważam, że w budowę  hal należy inwestować ponieważ młodzież 
musi mieć zajęcie i podnosić fizyczną sprawność. Proszę Zarząd i Skarbnik by 
wygospodarować środki, jeśliby w budżecie gminy zostało wpisane to zadanie. Jest 
to nie mała kwota współfiniansowanie bo ok. 1mln. 600 tys. zł. 
Proszę Staroste i Radę o wyrażenie opini w tej sprawie.”

 Starosta Kielecki –Zenon Janus
„Nie ma tych pieniędzy w budżecie. Przy najbliższym naborze jest deklaracja 
Samorządowu Województwa , że gmina Nowa Słupia  na realizacje tego zadania 
otrzyma pieniądze. Kiedy Wójt przedstawi harmonogram  zadań  ze wskazaniem 
kwot i wykonania – wówczas przy pewnych rezerwach  będziemy wiedzieć 
konkretnie o czym mówimy. Porozumienie z Wójtem o współfinansowaniu tej 
inwestycji jest podpisane  tylko dziś stoimy w próżni bo nie wiemy jakie środki bedą 
przekazane przez Samorząd Województwa. Wiem, że bedą wtedy kiedy będzie znana 
kwota i ewentualnie harmonogram rzeczowy oraz kwotowy  wówczas podejmiemy 
decyzje o przekazaniu wolnych środków na realizację tego zadania.  Co do Chęcin i 
Chmielnik to odpowiednie sumy mamy zabezpieczone. ”

Mieczysław Kędzierski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej
Podziękował  za deklarację i dodał, iż Samorząd Województwa w zeszłym roku 
zabezpieczył na tą inwestycję ok. 1 mln 300 tys.zł.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym  stosowny  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.

Głosowanie
Za - 25
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr XVII/ 97 / 08 w sprawie uchwalenie 
budżetu powiatu na 2009 rok – która stanowi załącznik nr  8  do protokołu.



Starosta Kielecki –Zenon Janus
„ Dziękuję za mobilność w Radzie Powiatu w połowie kadencji, że się rozumiemy 
i wiemy do czego  zmierzamy,  w jakim kierunku Powiat Kielecki  powinien  iśc. 
Sobie bym też  życzył bym na kolejnych sesjach  wnioskował o zmiany w budżecie 
na plus. Sądzę, że takie sukcesy w trzecim roku kadencji również będą.  Dziękuje za 
wiarę w Zarząd Powiatu. ” 

4. przyjęcie regulaminu określającego szczegółowe warunki przyznawania 
dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, mieszkaniowego oraz 
za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania 
nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy dla nauczycieli 
poszczególnych stopni awansu zawodowego zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Powiat Kielecki

Projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji Edukacji, Kultury, Sportu ,Turystyki 
i Promocji Powiatu.

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym  stosowny  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.

Głosowanie
Za - 25
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr XVI/ 98 / 08 w sprawie przyjęcie 
regulaminu określającego szczegółowe warunki przyznawania dodatków za wysługę 
lat, motywacyjnego, funkcyjnego, mieszkaniowego oraz za warunki pracy, 
szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 
doraźnych zastępstw, wysokość i warunki wypłacania nagród i innych świadczeń 
wynikających ze stosunku pracy dla nauczycieli poszczególnych stopni awansu 
zawodowego zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Powiat Kielecki- która 
stanowi załącznik nr  9  do protokołu.

5. zmiany Uchwały Nr XXIII/18/2001 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 29 
czerwca 2001 r. dotyczącej szczegółowych zasad i trybu przyznawania 
Dorocznych Nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, 
upowszechniania i ochrony kultury oraz jej wysokości

Projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji Edukacji, Kultury, Sportu ,Turystyki 
i Promocji Powiatu.



Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym  stosowny  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.

Głosowanie
Za - 25
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr XVI/ 99 / 08 w sprawie zmiany Uchwały 
Nr XXIII/18/2001 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 29 czerwca 2001 r. dotyczącej 
szczegółowych zasad i trybu przyznawania Dorocznych Nagród za osiągnięcia w 
dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury oraz jej 
wysokości, - która stanowi załącznik nr  10  do protokołu.

6. ustalenia opłat za korzystanie z miejsc noclegowych w Powiatowym Szkolnym 
Schronisku Młodzieżowym w Chęcinach

Projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji Edukacji, Kultury, Sportu ,Turystyki 
i Promocji Powiatu 

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym  stosowny  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.

Głosowanie
Za - 25
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr XVI/ 100 / 08 w sprawie ustalenia opłat za 
korzystanie z miejsc noclegowych w Powiatowym Szkolnym Schronisku 
Młodzieżowym w Chęcinach - która stanowi załącznik nr  11 do protokołu.

7. wyrażenia zgody na wartość jednego punktu w złotych dla Powiatowego 
Zarządu Dróg w Kielcach

Projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji Dróg, Komunikacji i Budownictwa. 



Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym  stosowny  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.

Głosowanie
Za - 26
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr XVI/ 101 / 08 w sprawie  wyrażenia zgody 
na wartość jednego punktu w złotych dla Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach - 
która stanowi załącznik nr  12  do protokołu.

8. ustalenie najniższego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej kategorii 
zaszeregowania dla Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach

Projekt uzyskał pozytywną opinię Komisji Dróg, Komunikacji i Budownictwa.

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym  stosowny  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.

Głosowanie
Za - 26
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr XVI/ 102 / 08 w sprawie  ustalenie 
najniższego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej kategorii zaszeregowania dla 
Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach - która stanowi załącznik nr  13  do 
protokołu.

9. wprowadzenie zmian do Statutu Powiatu Kieleckiego, 

Marian Zarzycki – Klub LiD
„Klub Lewicy dyskutował na niekoniecznością zapisu § 61 ust 2  tj. czy zespół 
kontrolny musi składać się z 3 osób.   Wiadomo, że Komisja  Rewizyjna składa się z 
5 osób i stanowi to kworum. Zapis wydaje się być   nie koniecznym  i brak 
logicznego uzasadnienia. W ust. 3  znów jest mowa o zespole kontrolnym. 
Projektodawca zbyt szczegółowo to potraktował i wiadoma jest że Komisja 
Rewizyjna  jest ciałem statutowym składa się z 5 członków. Ten zespół kontrolny 



min.  3 stanowi kworum komisji i uważam, że to nie jest konieczne. Konsekwencją 
tych zmian jest zmiana zapisów w § 66 ust. 1  „skład zespołu kontrolującego” 
zastąpić  „skład Komisji Rewizyjnej”. Klub podjął takie stanowisko i w jego imieniu 
składam taką zmianę.”

Józef Szczepańczyk – Wiceprzewodniczący Rady Powiatu
„ W § 66 ust. 3 wkradł się błąd najprawdopodobniej przeniesiony z materiału 
roboczego. Proponuje wykreślić słowa „ proponuje dodać również”.
Jeżeli by przyjąć propozycje radnego M. Zarzyckiego  to w § 66 ust. 1 
w wypunktowanych podpunktach - jeżeli zrezygnujemy z zespołu kontrolującego to 
należy zdecydować czy wpisać Komisję Rewizyjną. 
Co nas przekonuje do zrezygnowania z ust. 2 i 3 w § 61. Otóż by usprawnić prace 
Komisji, nie angażować wszystkich członków komisji w każdowrazową kontrole w 
tym celu został zapropnowany zespół kontrolny . Na Komisji Statutowej  doszliśmy 
do wniosku, że 2 osoby  to zbyt mało w  zespole  więc zgłoszono propozycje by był 
to zespół 3 -osobowy.  Gdbyśmy zostawili tak jak jest w projekcie to mamy taką 
sytuacje zespół 3 - osoby kontroluje i zbiera się Komisja na która przychodzą 4 osoby 
w tym 1 członek, który nie był na kontroli i odbywa się powtarzanie  informacji 
ustalonyh podczas postępowania kontrolnego. Strata czasu wydaje się być ewidentna. 
Bazując na doświadczeniach  dotychczasowej działalnośći tej komisji  jeżelibyśmy 
zrezygnowali z tego zespołu kontrolnego  Komisja może skutecznie prowadzić 
działaność kontrolną. 
Proponuję wykreslić § 61 ust. 2 i 3 i konsekwecji tego dokonać zmian w § 66 ust. 1 
tj. zamienić „ zespól kontrolny „ na „ Komisję Rewizyjną”. „ 
 
Przewodniczący Rady Tomasz Lato
Poddał pod głosowanie zgłoszone poprawki do projektu uchwały w sprawie 
wprowadzenie zmian do Statutu Powiatu Kieleckiego  poprzez  usunięcie w § 61 ust. 
2 i 3  wszystkich pochodnych konsekwencji tych punktów w  § 66 ust. 1 tj.  „skład 
zespołu kontrolującego” zastąpić  „skład Komisji Rewizyjnej”.

Głosowanie
Za - 26
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak

W wyniku głoswoania poprawka została przyjęta

Przewodniczący Rady Tomasz Lato
Poddał pod głosowanie  usuniecie słów z § 66 ust. 3 „proponuje dodać również” 

Głosowanie
Za - 26
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak



W wyniku głosowania poprawka została przyjęta

Przewodniczący Rady przedstawił radnym stosowny projekt uchwały pod głosowanie 
z uwzgledniem przegłosowanych poprawek.

Głosowanie
Za - 26
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr XVII/ 103 / 08 w sprawie  wprowadzenie 
zmian do Statutu Powiatu Kieleckiego - która stanowi załącznik nr  14  do protokołu.

10.  zmiany w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach

Radny L. Pietrzczyk zapytany przez Przewodniczacego Rady odpowiedział, iż 
podtrzymuje swoją rezygnacje z prac w Komisji Rewizyjnej.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym  stosowny  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.

Głosowanie
Za - 24
Przeciw - 2
Wstrzymało się – brak

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr XVII/ 104 / 08 w sprawie zmiany w 
składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach - która stanowi 
załącznik nr  15  do protokołu.

 
Radny Lucjan Pietrzczyk
„Wskutek zmiany miesjca pracy  mój kalendarz stał się nieregulany co zaowocowało, 
że nie brałem  należytego udziału w pracach Komisji Rewizyjnej. W związku z tym 
nie było to dla mnie konfortowe dalej uczestniczyć w pracach tej Komisji. Staram się 
w jak największej ilości różnych ciał pracować ale niestety takie przyszły czasy, że 
należy zrezygnować. Dziękuję za przyjęcie mojej rezygnacji i za możliwośc pracy 
w tej Komisji. „ 



Mieczysław Kędzierski
Podziekował za prace  w Komisji  Rewizyjnej L. Pietrzczykowi w imieniu własnym i 
całej komisji. 

11.  zmiany w składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach

Przewodniczący Rady Tomasz Lato
Zapytał radnego M. Zarzyckiego o zgodę na członka Komisji Rewizyjnej.

Radny M. Zarzycki wyraził zgodę.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym  stosowny  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.

Głosowanie
Za - 25
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr XVII/ 105 / 08 w sprawie zmiany w 
składzie osobowym Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach - która stanowi 
załącznik nr  16  do protokołu.

 
12.  zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2009 rok.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym  stosowny  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.

Głosowanie
Za - 25
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr XVII/ 106 / 08 w sprawie zatwierdzenia 
rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2009 rok.- która stanowi załącznik 
nr  17  do protokołu.

13.  zmiany uchwały Nr XI/7/08 Rady powiatu w Kielcach z dnia 22 lutego 2008 r. 
w sprawie zatwierdzenia planu finansowego Powiatowego Funduszu 
Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym na 2008 rok



Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym  stosowny  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.

Głosowanie
Za - 26
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr XVII/ 107 / 08 w sprawie zmiany uchwały 
Nr XI/7/08 Rady powiatu w Kielcach z dnia 22 lutego 2008 r. w sprawie 
zatwierdzenia planu finansowego Powiatowego Funduszu Gospodarki Zasobem 
Geodezyjnym i Kartograficznym na 2008 rok - która stanowi załącznik nr  18  do 
protokołu.

14.  zmiany uchwały Nr XIV/72/08 Rady powiatu w Kielcach z dnia  4 września 
2008 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Strzelce 
Opolskie.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  radnym  stosowny  projekt  uchwały  pod 
głosowanie.

Głosowanie
Za - 26
Przeciw - brak
Wstrzymało się – brak

W wyniku głosowania podjęto uchwałę nr XVII/ 108 / 08 w sprawie zmiany uchwały 
Nr XIV/72/08 Rady powiatu w Kielcach z dnia  4 września 2008 r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Strzelce Opolskie  - która stanowi 
załącznik nr  19  do protokołu.

Do pkt 9
Zapytania i interpelacje

Lidia Grzanka Wiceprzewodniczaca Rady Powiatu 
„W związku z dziś podjętym budżetem w którym znalazło się zadanie przebudowa 
drogi  powiatowej Suków-Borków-Pierzchnica-Chmielnik proszę aby 
poinformować w trybie szybkim Burmistrza  i Radę Gminy,  że zadanie wchodzi i że 
została podpisana preumowa tak aby radni na sesji, którą mają odbyć 29 grudnia 
mogli zabezpieczyć środki po stronie gminy by nie było kłopotów z realizacją tego 
zadania. „



Przewodniczący Rady Tomasz Lato
Odczytał pismo od Wojewody Świętokrzyskiego ( załącznik nr 20 do protokołu).

„Pani Wojewoda oczekuje od nas wyjaśnień  w tej sprawie. Jako Przewodniczący 
Rady Powiatu  oceniając tą sytuacje tylko i wyłącznie po dokumentach jakie podjęła 
Rada czyli  decyzji  w sprawie uchwały kiedy padła kandydatura pana G. Świercza 
wyrażonej  prze Radę.  Jak i  również informacji  zebranych poprzez Komisje przed 
listopadową sesją  informuje radnych, że w przeciągu 60 dni – tak przewiduje prawo-
po konsultacjach prawnych podejmę  odpowiednie działania i przygotuje stanowisko 
w tej sprawie. Nie jest wskazany pośpiech tak samo możemy się wypowiadać jak 
i nie wypowiadać a decyzja o złożeniu sprawy w Sądu  należy do Pani Wojewody. 
Nadal uważam, że decyzja Rady  podejmowana była w słusznej sprawie dla dobra 
szpitala. Pani Wojewoda nie wskazała innego kandydata i po raz kolejny wskazuje 
kandydata nie przyjętego przez Radę Powiatu. „

Do pkt 12 
Zamknięcie obrad

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu zamknął 
sesje Rady Powiatu w dniu 17 grudnia 2008 r. o godz. 13.00.

     

Przewodniczący Rady
       
       Tomasz Lato


